
ORGANISATIE DER POLITIE

(en het departement van binnenlandse zaken) op de politiesector niets
meer in te brengen.

Dat de Duitse reorganisatie (zij was het werk van Rauter geweest) in
veelopzichten ongedaan moest worden gemaakt, sprak voor de Londense
regering vanzelf, maar van Heuven Goedharts voorganger als minister
van justitie, mr. J. R. M. van Angeren (die voordien, ook al vóór mei '40,
secretaris-generaal van het departement van justitie was geweest) was er
zeer op gebrand, de gehele politie blijvend onder Justitie, d.w.z. onder
de procureurs-generaal, te laten ressorteren - koningin Wilhelmina wilde
nog verder gaan: zij wenste dat de functie van directeur-generaal van
politie na de bevrijding gehandhaafd zou blijven en aan haar medewerker
F. van 't Sant zou worden toevertrouwd. Van Angeren wenste dan voorts
nog dat de minister van justitie na de bevrijding, ook als de Bijzondere
Staat van Beleg zou zijn opgeheven, interneringsbevoegdheid zou heb-
ben; van die bevoegdheid zouden de procureurs-generaal gebruik kun-
nen maken.

Het Buitengewoon Politiebesluit waarin al deze denkbeelden (behalve
het denkbeeld om een directeur-generaal van politie te benoemen) waren
neergelegd, werd in april' 44 door het kabinet aanvaard - nadien keurde
Gerbrandy goed dat voor het in werking treden van het artikel waarbij
de minister van justitie interneringsbevoegdheid kreeg, een apart ko-
ninklijk besluit nodig zou zijn. Van Angeren, die toch al met de koningin
overhoop lag, trad af - zijn opvolger van Heuven Goedhart verwierf de
handtekening van de vorstin onder het Buitengewoon Politiebesluit,
hetwelk eind september '44 als wetsbesluit E 123 werd vastgesteld.

Nog voordat zulks was geschied, nl. in augustus, hadden de Vertrou-
wensmannen zich (vooral conform de inzichten van de oud-minister van
justitie mr. Donner) op het standpunt gesteld dat onmiddellijk na de
bevrijding een groot deel van de invloed van Binnenlandse Zaken op de
politiesector moest worden hersteld. Dat daar in Londen heel anders over
werd gedacht, bleef hun onbekend. Wel te verstaan: E 123 bevond zich
in het voor hen bestemde pakket dat van Heuven Goedhart begin
november in Londen liet samenstellen, maar dat pakket kwam niet aan.
De Vertrouwensmannen gingen dus voort op de door hen ingeslagen
weg: zij meenden dat de ordehandhaving bij de burgemeesters moest
komen te berusten (als voorheen), zulks onder toezicht van de commis-
sarissen der koningin (dit was een nieuwelement), en dat er, opdat men
niet zou vooruitlopen op een beslissing ten aanzien van de uiteindelijke
plaats welke de politie in het staatsbestel zou krijgen, voorlopig een
interdepartementale Centrale Dienst van de Politie moest zijn (dienst van
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